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82. møde.  

Tirsdag den 18. april kl. 13.30. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Lønningsudvalget har afgivet tillægsbe- 
tænkning over forslag til lov om ændring af 
lov om tjenestemandspension og lov om 
pensionering af civilt personel m.v. i for- 
svaret. Eksemplarer er omdelt. 

Socialudvalget har afgivet betænkning 
over forslag til lov om ændring af lov om den 
offentlige sygeforsikring. (Sygedagpenge) og 
forslag til lov om ændring af lov om for- 
sikring mod følger af ulykkestilfælde. (Dag- 
penge). Eksemplarer er omdelt. 

Det er meddelt mig, at K. J. Mortensen 
ønsker at udtræde som stedfortræder i ud- 
valget for undervisning og uddannelse. Til 
ny stedfortræder har vedkommende gruppe 
udpeget Tove Lindbo Larsen. Den pågæl- 
dende er herefter valgt. 

Det er meddelt mig, at Erhard Jakobsen 
ønsker at udtræde som medlem af bolig- 
udvalget. Til nyt medlem har vedkommende 
gruppe udpeget den hidtidige stedfortræder 
Erik Worm, og til ny stedfortræder er ud- 
peget Erhard Jakobsen. De pågældende er 
herefter valgt. 

Det er meddelt mig, at Moses Olsen ønsker 
at udtræde som medlem af udvalget om. for- 
ureningsbekæmpelse. Til nyt medlem har 
vedkommende gruppe udpeget Birte Weiss. 
Den pågældende er herefter valgt. 

Med skrivelse af gårs dato har finansmini- 
steren fremsendt betænkning fra udvalget til 
forbedring af kildeskatten. Eksemplarer er 
omdelt. 

Medlem af folketinget Ellen Strange Pe- 
tersen har meddelt mig, at hun ønsker til 
undervisningsministeren at stille følgende 
spørgsmål: 

홢Har ministeren sikret sig, at ministe- 
riets nyansatte narkotikakonsulent for 
København og Frederiksberg vil følge de 
retningslinjer, folketinget har angivet?" 

Medlem af folketinget Gudme har med- 

delt mig, at han ønsker til justitsministeren 
at stille følgende spørgsmål: 

홢Torsdag den 13. april meddelte pres- 
sen, at en københavnsk advokat den fore- 
gående dags morgen var blevet anholdt, og 
flere af aviserne kunne bringe fotografier 
af den anholdte, da han af et par kriminal- 

... betjente fra sin bolig blev ført til politi- 
bilen. I praksis kan noget sådant kun lade 
sig gøre ved, at man fra politiets side på 
forhånd orienterer pressen, ,så fotograferne 
kan være til stede ved anholdelsen. Billi- 
ger ministeren denne fremgangsmåde, og 
vil han i benægtende fald sørge for, at den 
standses?" 

Medlem af folketinget Kurt Brauer har 
meddelt mig, at han ønsker til justits- 
ministeren at stille følgende spørgsmål: 

홢Vil ministeren oplyse, om og hvornår 
der kan indføres en autorisationsordning 
for oplysningsbureauer?" 
Spørgsmålene vil blive optaget på dags- 

ordenen for tingets spørgetid i morgen. 

Medlem af folketinget Camre har meddelt 
mig, at han ønsker til ministeren for for- 
ureningsbekæmpelse at stille følgende spørgs- 
mål: 

홢Vil ministeren tage initiativet til un- 
dersøgelse af eventuelle skadevirkninger 
af emballagerester i mælk?" 

Medlem af folketinget Camre hat med- 
delt mig, at han ønsker til ministeren for for- 
ureningsbekæmpelse at stille følgende spørgs- 
mål: 

홢Vil ministeren gennemføre et forbud < 
mod fremstilling, import og anvendelse af 
PCB (polyklorerede bifenyler)?" 

Disse spørgsmål vil blive optaget på dags- 
ordenen for tingets spørgetid onsdag den 26. 
april 1972. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om kommunal indkomstskat. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 
128) findes i tidenden sp. 4208, udvalgets 
betænkning i tillæg B. sp, 1033). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 



Folketingets forhandlinger. (304) 

484:7 18/4 72. 2. beh. af f. t. 1. vedr. kommunal indkomstskat. 4848 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets .§ § 1 og 2 og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 
tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 
handling. Hvis ingen gør indsigelse mod dette 
forslag, betragter jeg det som vedtaget. (Op- 
hold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om fod- 
terapeuter. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 47) 
findes i tidenden sp. 2252, udvalgets betænk- 
ning i tillæg B. sp. 1029). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsfor- 
slaget og spørgsmålet om lovforslagets over- 
gang til tredje behandling sattes til forhand- 
ling under ét. 

Svend Jakobsen: Jeg skal her ved anden 
behandling af forslag til lov om fodtera- 
peuter knytte nogle ganske få bemærknin- 
ger til det, og disse bemærkninger skal jeg 
fremsætte på det samlede udvalgs vegne. 

Vi har under udvalgsarbejdet haft lejlig- 
hed til at besøge fodplejerskolen. Dette 
besøg var meget værdifuldt for os, idet det 
gav os et direkte indblik i den uddannelse, 
fodterapeuterne får, og de funktioner, de ud- 
fører. 

Vi har under udvalgsarbejdet erfaret, at 
den helt overvejende part af fodplejersko- 
lens elever efter endt uddannelse forbliver i 
hovedstadsregionen og får ansættelse og bo- 
sætter sig her. Med udgangspunkt heri vil 
udvalget gerne henstille til indenrigsmini- 
steren, at den forøgelse af uddannelseskapa- 
citeten, som må antages at blive nødvendig 
i løbet af meget få år, må blive etableret vest 
for Store-Bælt. 

Som et tredje og sidste punkt skal jeg lige 
omtale den øvre aldersgrænse på 35 år, som 
formelt har været gældende for optagelse af 
elever på fodplejerskolen. Selv om vi under 
udvalgsarbejdet har erfaret, at skolen har 
optaget et antal elever, der er over 35 år, er 
det med tilfredshed, udvalget har fået med- 
delelse fra indenrigsministeren om, at han vil 
orientere skolen om, at ministeriet finder det 
ønskeligt, at 35 års grænsen formelt ophæves. 

Med disse bemærkninger skal jeg anbefale 
lovforslaget til vedtagelse i den ordlyd, det 
får efter ændringen af § 1, stk. 4, hvortil in- 
denrigsministeren har stillet et ændringsfor- 
slag, der er tiltrådt af udvalget; dette æn- 
dringsforslag indebærer alene en forenkling 
af lovsproget.. 

Indenrigsministeren (Egon Jensen): Jeg 
vil gerne sige tak for en velvillig behandling 
af lovforslaget. Jeg kan til hr. Svend Jakob- 
sen, som på det samlede udvalgs vegne rejste 
et par problemer, sige, at jeg er indstillet på, 
at den forøgelse af uddannelseskapaciteten, 
som må ske på dette område, må ske vest 
for Store-Bælt, således at det ikke alt sam- 
men klumpes sammen i København; det er 
jeg helt indstillet på. 

Med hensyn til den øvre aldersgrænse for 
indskrivning på skolen er jeg som nævnt 
indstillet på at meddele skolen, at man bør 
ophæve denne 35 års grænse, således at vi 
ikke opretholder nogen aldersgrænse på 
dette område. 

Hermed sluttede forhandlingen. 
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